
 

ZÁPIS Č. 5/2005 (161) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  3. KVĚTNA 2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 19 senátorů) 
        
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Švec,  

kancléřka Vanýsková, Ing. Kotek/v zastoupení kvestora,  
tajemníci fakult: Ing. Horoščák/FAST, Ing. Morda/FEKT, 
Ing. Krnáč/FA, Mgr. Bílá/FaVU, Ing. Herrmannová/FCH, 
Ing. Ondrák/předseda AS FP – v zastoupení tajemníka FP 

 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Analýza hospodářského výsledku za rok 2004 – vystoupení tajemníků fakult 
4. Informace rektora a prorektorů  
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Projednání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2004 
7. Projednání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2004 
8. Ekonomické záležitosti 

 Projednání žádosti děkana FA 
 Projednání předložených rozpočtů dalších součástí VUT 

9. Legislativní záležitosti  
 Projednání návrhů nových znění vnitřních předpisů Fakulty chemické – Statutu FCH a Volebního a 

jednacího řádu AS FCH 
 Seznámení AS VUT se zástupci FaVU a FP jmenovanými akademickými senáty fakult do volební 

komise VUT a jmenování předsedy volební komise VUT 
 Jmenování volební a návrhové komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 

10. Různé 
 
Jednání AS VUT zahájil předseda senátu doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné účastníky.  
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT vznesla připomínku Ing. Hanušová, která sdělila, že v zápise není 
uvedena odpověď prorektora Jančáře na její dotaz na upřesnění disproporce mezi rozpočtem VUT na rok 
2004 a deklarovanou částí rozpočtu, kterou se dozvěděla z vystoupení pana prof. Jančáře v televizi a prosí 
o její uvedení. Prorektor Jančář na minulém  zasedání sdělil, že uvedená částka byla zaokrouhlena.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
Připomínky k programu jednání nebyly vzneseny, program zasedání AS VUT byl schválen.  
 
AD 3) ANALÝZA HOSPODÁŘSKÉHO VÝSLEDKU ZA ROK 2004 

Předseda AS doc. Zbořil úvodem sdělil, že na dnešní zasedání AS VUT pozval tajemníky všech fakult, 
aby členům AS VUT sdělili svá stanoviska k rozdělení a k částečné blokaci hospodářského výsledku 
(dále HV) za rok 2004. Požádal je současně o písemná vyjádření a o návrhy řešení, odpovědi obdržel od 
tajemníků FAST, FIT, FEKT, FCH a FaVU.  

Poté vystoupili tajemník FA Ing. Krnáč, tajemník FAST Ing. Horoščák, tajemnice FCH Ing. 
Herrmannová, tajemnice FaVU Mgr. Bílá, tajemník FEKT Ing. Morda a z pověření děkana FP předseda 
AS FP Ing. Ondrák. Ve vystoupení tajemníků zazněl jeden návrh na revokaci usnesení o schválení 
rozpočtu VUT (tajemník FEKT), všichni tajemníci vyjadřovali nespokojenost s blokací části HV 
a požadovali ustavit pracovní skupinu (komisi), která by se problematikou HV podrobně zabývala.  



 

Následovala diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili zejména Ing. Hanušová, Dr. Popela, doc. 
Münsterová a doc. Zbořil. V diskusi bylo konstatováno, že AS VUT nemá žádný důvod své usnesení 
o schválení rozpočtu revokovat, a že se bude zabývat pouze problémem HV. Předseda EK Dr. Popela 
upozornil na to, že se řada členů senátu věnovala velice pečlivě zpracování části zápisu z minulého 
zasedání AS ze dne 5. 4. 2005, týkající se schvalování rozpočtu VUT, a že zápis dle jeho názoru již 
zahrnuje odpovědi na řadu zde diskutovaných otázek a další důležité závěry. Doporučil proto, aby se 
tajemníci fakult s tímto zápisem před dalším jednáním podrobně seznámili.  

Doc. Zbořil poukázal také na skutečnost, že ačkoliv fakulty mohly před projednáním rozpočtu v AS VUT 
dne 5. 4. 2005 vznést oficiální připomínky, tuto možnost využil pouze AS Fakulty chemické. Rozpočet 
VUT na rok 2005 byl na minulém zasedání AS VUT schválen většinou hlasů s dodatkem, že o případném 
uvolnění blokace HV rozhodne AS až po řádné analýze problému HV a možných dopadů na hospodaření 
VUT v dalších letech. Již z této skutečnosti je zřejmé, že AS VUT se hodlal a hodlá touto problematikou 
podrobně zabývat, a to prostřednictvím své ekonomické komise.  

Dále vystoupil tajemník FSI a současně zastupující kvestor Ing. Kotek, který sdělil, že dle jeho názoru 
nedošlo u řady pracovníků VUT k úplnému pochopení tabulek uvedených na str. 36. Tvorba FRIMu VUT 
nemůže být ztotožňována s tvorbou HV fakult a školy. Předchozí roky lze charakterizovat tím, že škola 
odlehčovala fakultám v oblasti nákladů, neboť účetní odpisy se hradily z centrálních zdrojů, a přitom 
nebyly v plném rozsahu finančně kryty dotací. Tímto se všechny součásti vědomě zbavovaly části svých 
vlastních nákladů, a HV vykazovaný součástmi byl o tyto odpisy zkreslen. Poskytování finančních 
prostředků v rámci „přerozdělování HV“ součástem v předchozích letech bylo z větší části vnitřním 
přerozdělováním vlastního jmění VUT. Nedoporučuje použít tuto metodiku vnitřního přerozdělování ani 
za rok 2004 a ani v letech následujících, neboť se tím škola může dostat do velmi závažných problémů. 
HV VUT činí 14,9 mil. Kč a pouze tento může být přerozdělován mezi součásti, a to v poměru HV 
součástí bez započítání účetních odpisů.  

Na závěr AS VUT konstatoval, že nedoporučuje k jednání o blokované části HV zřizovat zvláštní komisi, 
a vyjádřil přesvědčení, že jednání tajemníků fakult s EK AS VUT je dostatečnou platformou pro řešení 
otázky blokace HV i problémů s HV souvisejících. Tajemníci fakult budou pozváni předsedou EK na 
společné zasedání, které bude věnováno výhradně problematice HV.  
 
AD 4) INFORMACE REKTORA A  PROREKTORŮ  

 Rektor Vrbka  
 Proběhlo jednání s generálním ředitelem ABB Ing. Jiřím Potěšilem o smlouvě o spolupráci, zejména 

v oblasti diplomových prací, a o vzájemné podpoře.  
 Velké zahraniční firmy projevují zájem o rozšíření spolupráce s VUT v oblasti výzkumu – např. 

SIEMENS v oblasti  „Inteligentních budov“ (FSI, FEKT a FAST). 
 Ve dnech 21. – 22. 4. 2005 se konalo 79. zasedání Pléna ČKR – závěry ze zasedání jsou přílohou č. 1 

k tomuto zápisu.  
 V krátké době se uskuteční výběrové řízení na obsazení místa kvestora VUT, dnes vyšel poslední 

inzerát v Hospodářských novinách, bude ustavena výběrová komise, která bude vybírat 
nejvhodnějšího kandidáta. Rektor se bude této záležitosti přednostně věnovat.  

 Za účelem transformace ÚSI na vysokoškolský ústav předložil rektor požadované vnitřní předpisy – 
Statut ÚSI, Organizační řád ÚSI a Jednací řád Vědecké rady ÚSI. Dokumenty budou projednány na 
LK AS VUT a následně na zasedání senátu.  

 Dne 2. 5. 2005 se na MŠMT uskutečnilo důležité jednání rektora s ministryní Buzkovou, jednání se 
zúčastnil i její náměstek Pícl. Problematika se týkala dostavby areálu Božetěchova.  

 Prorektor Rais 
 VUT připravuje zpracování aktualizace Dlouhodobého záměru VUT, proběhlo jednání na MŠMT 

o dlouhodobých záměrech VŠ. Dlouhodobý záměr MŠMT bude zpracován do 31. 5. 2005, VŠ 
předloží MŠMT své dlouhodobé záměry včetně aktualizace na rok 2006 do 30. 10. 2005. Součástí 
aktualizace DZ VŠ na r. 2006 budou rozvojové projekty na r. 2006. Projednání dlouhodobých záměrů 
VŠ včetně jejich aktualizací a rozvojových projektů zahájí MŠMT 15. 11. 2005.  
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 Spolupráce VUT a MU v oblasti mezinárodních studijních programů ekonomicko-právnického 
charakteru byla úspěšně ukončena a Nottingham Trent University dala souhlas k zahájení společných 
mezinárodních ekonomicko-právnických programů LLM.  

 Byl dokončen sběr dat pro další písemnou zprávu pro hodnocení EUA, které na VUT proběhne od   
31. 5. do 2. 6. 2005.  

 Prorektor Švec 
 Stáhl z programu jednání původně předložený návrh změny Stipendijního řádu VUT, neboť několik 

dnů po minulém zasedání AS obdrželo VUT z MŠMT nové informace a dispozice ke zpracování změn 
stipendijních řádů VŠ v souvislosti se změnou dotace na ubytování a stravování studentů. Prorektor 
Švec předložil AS VUT návrh nového znění Stipendijního řádu VUT, který byl již projednán vedením 
VUT, předjednán s LK AS VUT a se SK AS VUT. Návrh bude rozeslán všem členům AS VUT 
a projednán na příštím zasedání senátu.  

 Dále informoval o nové výši poplatku za úkony spojené s přijímacím řízením. AS VUT vzal informaci 
o nové výši poplatku za úkony spojené s přijímacím řízením na vědomí bez připomínek. 

 V souvislosti s Rozhodnutím rektora č. 4 (Poplatky za úkony spojené s přijímacím řízením) předložil 
žádost o změnu čl. 13 Statutu VUT. Návrh bude rozeslán všem členům AS VUT a projednán na 
příštím zasedání senátu. 

 Dne 29. 4. 2005 bylo z VUT odesláno 410 projektů FRVŠ.  
 Odpověděl na dotaz předsedy EK Dr. Popely, týkající se finančních dopadů na schválený rozpočet 

VUT v souvislosti s realizací změny dotace na ubytování a stravování studentů a předběžně nastínil 
i organizační zabezpečení vyplácení stipendia studentům.  

 Prorektor Kazelle 
 Informoval o dopise, kterým byla schválena žádost VUT na finanční podporu decentralizovaných 

aktivit programu Socrates-Erasmus na akademický rok 2005/06. V případě, že by se realizovaly 
schválené aktivity v plánovaném objemu, VUT může čerpat na mobilitu učitelů  částku 6 mil. Kč (800 
tis. Kč prostředky EU, 5,2 mil. Kč dofinancování MŠMT); na mobilitu studentů částku 29 mil. Kč (5 
mil. Kč prostředky EU, 24 mil. Kč dofinancování MŠMT). Celkově se tedy jedná o částku větší než 
35 mil. Kč.  

 Na úrovni univerzity je připravován rozvojový projekt MŠMT „Podpora mobility  rozvojem výuky 
v anglickém jazyce na fakultách VUT v Brně“, který by významným způsobem mohl napomoci reálné 
nabídce studia v angličtině na VUT, a tím zlepšit možnosti přijetí zahraničních studentů na naši školu 
v rámci mobilitních programů. 

 Prorektor Jančář  
Vzhledem k tomu, že se prorektor Jančář omluvil z důvodu jiného důležitého jednání, přednesl jeho 
informace doc. Zbořil: 
 MŠMT rozhodlo o neudělení akreditace řízení ke jmenování profesorem v oboru Urbanismus pro 

Fakultu architektury VUT.  
 VUT obdrželo od ministryně školství mimořádnou dotaci z ukazatele „M“ ve výši 10 196 tis. Kč. na 

úhradu mzdových nákladů a souvisejících zákonných odvodů pro mladé výzkumné pracovníky, kteří 
byli uvedeni v žádostech o mimořádnou podporu (účastníci výzkumných záměrů, kterým MŠMT 
nepřiznalo dotaci).  

 
AD 5) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

 Doc. Münsterová  
Doc. Münsterová informovala o předběžném programu Sněmu RVŠ, který se bude konat dne 19. května 
2005: Zpráva o činnosti předsednictva RVŠ, únor – květen 2005 (doc. Ježek); Vystoupení hostů; Inovace, 
konkurenceschopnost a úloha výzkumu a vývoje v ČR (místopředseda Jahn, ministr Urban); Analýza 
financování VŠ (prof. Haasz, doc. Cakl), Implementace Boloňské deklarace, Boloňský proces (doc. 
Münsterová, prof. Kovář), Novela Statutu RVŠ (Ing. Macháčková). 
Doc. Münsterová na závěr sdělila, že vzhledem k důležitým bodům jednání květnového Sněmu RVŠ 
apeluje na zástupce fakult, aby se jednání zúčastnili.   

 Mgr. Božek 
Mgr. Božek informoval o materiálech, které obdržel z titulu členství v legislativní komisi RVŠ:  
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 Návrh poslanců M. Šojdrové, E. Zemana, E. Novákové, K. Kratochvíleho, M. Máši, Břetislava Petra, 
Robina Böhnische a dalších na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 111/19989 Sb. o VŠ.  

 Návrh novelizace Statutu RVŠ zpracovaný pro jednání Sněmu RVŠ dne 19. 5. 2005.  
Oba dokumenty budou rozeslány všem členům AS VUT.  

 RNDr. Krupková 
Informovala o navázaném kontaktu s místopředsedkyní pracovní komise RVŠ pro vzdělávací činnost 
a o své koncepci činností v oblasti hodnocení probíhajícího bakalářského studia.  
Doc. Münsterová sdělila, že její návrh předložila na užším předsednictvu RVŠ, které přislíbilo podporu.  

 J. Myšulka  
Informoval o diskusi SK RVŠ o implementaci ubytovacích stipendií, dále sdělil, že SK byla seznámena 
s připravovaným zákonem o studentských brigádách. SK RVŠ rovněž požádá o osvobození studentů od 
placení sociálních a zdravotních odvodů a vyzvala EK RVŠ ke zpracování obšírnější zprávy, která bude 
projednávána na příští pracovní schůzi. SK RVŠ rovněž schválila záměr uspořádat na podzim t. r.  
konferenci na téma doktorského studia a schválila datum uzávěrky na podávání návrhů na Cenu               
J. Opletala (do 30. 9. 2005).  
 
AD 6) PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA ROK 2004 
Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2004 byla předložena na minulém zasedání AS VUT 
a rozeslána všem členům senátu E-mailem dne 4. 4. 2005. Předsedkyně LK doc. Lhotáková úvodem 
poděkovala doc. Münsterové za podrobné prostudování této zprávy. Dále sdělila, že legislativní komise 
výroční zprávu o činnosti projednala dne 2. 5. 2005 a předseda AS doc. Zbořil byl pověřen připomínky 
projednat na jednání vedení VUT dne 2. 5. 2005. 

Doc. Münsterová sdělila, že k výroční zprávě o činnosti byly vzneseny některé drobné formální 
připomínky a několik připomínek zásadnějšího rázu (připomínky byly zpracovány písemně a budou 
přílohou č. 2 k tomuto zápisu). Všechny připomínky včera projednal předseda Zbořil na vedení VUT, 
připomínky byly akceptovány.  

Doc. Münsterová na dnešním zasedání ještě doporučila provést změnu v zařazení projektu ACSA 
z projektů VUT do projektů celostátních, protože hlavní činností ACSA je podpora studentských 
reprezentantů VŠ v ČR i v zahraničí, především v rámci Visegrádského seskupení.   

Vzhledem k tomu, že Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2004  musí být zaslána do 15. 5. 
2005 MŠMT ČR, dohodli se členové AS VUT, že budou hlasovat o jejím schválení na dnešním zasedání 
s podmínkou, že  předseda AS VUT zkontroluje, zda vznesené připomínky byly do zprávy zapracovány 
a zda děkani na základě výzvy rektora Vrbky odsouhlasili správnost údajů v části týkající se příslušných 
fakult svými podpisy. AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2004 spolu 
s připomínkami, uvedenými v příloze č. 2 k zápisu z dnešního zasedání. Současně podmiňuje své 
schválení tím, že děkani fakult stvrdí správnost údajů v části týkající se příslušných fakult svými podpisy. 
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1  
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2004 spolu 
s připomínkami, uvedenými v příloze č. 2 k zápisu z dnešního zasedání. Současně podmiňuje své 
schválení tím, že děkani fakult stvrdí správnost údajů v části týkající se příslušných fakult svými podpisy. 
 
 
AD 7) PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA ROK 2004 
Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2004 byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem 
dne 12. 4. 2005. Předseda EK Dr. Popela sdělil, že výroční zpráva o hospodaření byla projednána 
ekonomickou komisí dne 26. 4. 2005, konečné stanovisko EK přijala dnes před zasedáním senátu. EK 
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zejména ocenila závěry k opatřením roku 2004 (str. 52 zprávy) a opatření na rok 2005 (str. 53) pro jejich 
otevřenost a konkrétnost a doporučila k nim přihlédnout při aktualizaci DZ VUT. EK  doporučila Výroční 
zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2004 Akademickému senátu VUT ke schválení. Vzhledem 
k tomu, že ani na dnešním zasedání senátu nebyly vzneseny žádné připomínky, přistoupil AS VUT 
hlasování o schválení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2004.  
Hlasování:  
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2004.  
 
 
AD 8) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 Žádost děkana Fakulty architektury  
Předseda EK Dr. Popela informoval o zasedání ekonomické komise dne 26.4. 2005, kde se za přítomnosti 
tajemníka FA Ing. Krnáče uskutečnila delší diskuse k žádosti děkana FA o uvolnění mimořádné částky 
700 tis. Kč z rezervy AS VUT pro Fakultu architektury. EK AS VUT vyjádřila maximální vstřícnost 
s tím, že na dnešním zasedání požádala o zpřehlednění a zúplnění předložených číselných údajů (rozpočty 
FA 2004 a 2005) tak, aby popisovaly současný stav, dřívější vývoj a další výhled v oblasti nákladů 
a příjmů FA, a aby EK mohla vyhodnotit opatření FA přijatá v minulém roce a vyjádřit se k výhledu 
příštího roku. EK AS VUT připraví pro AS VUT své stanovisko k žádosti děkana FA tak, aby mohla být 
projednána na příštím řádném zasedání AS VUT.  
 

 Projednávání předložených rozpočtů dalších součástí 
Dr. Popela sdělil, že dnes před zasedáním AS VUT ekonomická komise konstatovala, že většina dalších 
součástí VUT zatím nereagovala na dopis předsedy AS VUT ve věci blokace části jejich rozpočtů. 
Požadované doklady předložila jediná součást, která dle informace předsedy AS nerespektovala 
doporučenou osnovu a uvedené údaje nejsou plně v souladu s údaji uvedenými v Rozpočtu VUT na rok 
2005.  
 
AD 9) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  

 Projednání návrhů nových znění vnitřních předpisů Fakulty chemické – Statutu FCH a Volebního 
a jednacího řádu AS FCH 

Doc. Lhotáková informovala o jednáních LK AS VUT konaných ve dnech 26. 4. 2005 a 2. 5. 2005, na 
kterých byla projednána nová znění Statutu FCH a Volebního a jednacího řádu AS FCH a změna 
Disciplinárního řádu pro studenty FEKT. Dále byla předjednána nová znění Statutu FA, VJŘ AS FA a 
nové znění Statutu FP. Na dnešním zasedání AS VUT doporučila LK projednat nová znění vnitřních 
předpisů FCH a změnu Disciplinárního řádu FEKT.    

* Nové znění Statutu Fakulty chemické 
LK projednala návrh nového znění Statutu FCH dne 2. 5. 2005 a v elektronické formě v revizním režimu 
zaznamenala své připomínky do předloženého dokumentu. Většina připomínek LK k novému znění 
Statutu FCH byla formálního rázu, zásadnější připomínky se týkaly čl. 16 odst. 15 a čl. 18 odst. 4 (oba 
články se týkaly ustanovení o schvalování vnitřního předpisu fakulty – návrh schvaluje AS fakulty, 
vnitřní předpis schvaluje AS VUT). Další zásadní připomínku vznesla komise k čl. 45, ve kterém 
vypustila odst. 1 týkající se ustanovení, že v případě nejasností je oprávněn podávat výklad Statutu FCH 
děkan FCH spolu s AS FCH. Názor LK je, že právní výklad může podávat  pouze legislativní a právní 
odbor MŠMT. LK AS VUT konstatovala, že předložený návrh bez akceptování jejích úprav týkajících se 
zejména výše uvedených článků 16, 18 a 45 nedoporučí Akademickému senátu VUT ke schválení. 
Návrh změny Statutu FCH spolu se změnami doporučovanými LK AS VUT byl zaslán předsedkyni AS 
FCH Dr. Kábelové a všem členům AS VUT. AS Fakulty chemické všechny změny doporučené LK AS 
VUT následně akceptoval. 
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Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Statut Fakulty chemické se zapracovanými připomínkami legislativní 
komise AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Statut Fakulty chemické se zapracovanými připomínkami legislativní 
komise AS VUT.  
 
* Nové znění Volebního a jednacího řádu AS Fakulty chemické 
Legislativní komise AS VUT projednala návrh nového znění VJŘ AS FCH dne 26. 4. 2005 
a v elektronické formě v revizním režimu zaznamenala své připomínky do předloženého dokumentu. 
Zásadní připomínky se týkaly článků 3, 5, 6 a 7 (ustavení dvou volebních obvodů – akademických 
pracovníků a studentů), které dle názoru LK AS VUT byly v rozporu se zákonem o VŠ. LK AS VUT 
konstatovala, že předložený návrh bez akceptování jejích úprav týkajících se zejména výše uvedených 
článků 3, 5, 6 a 7 nedoporučí Akademickému senátu VUT ke schválení. 
Návrh změny VJŘ AS FCH spolu se změnami doporučovanými LK AS VUT byl zaslán předsedkyni AS 
FCH Dr. Kábelové a rozeslán všem členům AS VUT. AS FCH všechny změny doporučené LK AS VUT 
následně akceptoval. 

Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FCH se zapracovanými připomínkami LK 
AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FCH se zapracovanými připomínkami LK 
AS VUT.  
 

 Změna Disciplinárního řádu pro studenty FEKT 
Členové AS VUT obdrželi E-mailem dne 21. 4. 2005 návrh změny Disciplinárního řádu pro studenty 
FEKT, který schválil AS FEKT. Změna se týká Čl. V. (Zahájení disciplinárního řízení) a čl. IX. 
(Ustanovení společná a závěrečná) – tento návrh vznikl na základě zkušeností s obtížemi při doručování 
předvolání k disciplinárnímu řízení. Vzhledem k tomu, že LK AS VUT předložený návrh projednala bez 
připomínek a doporučila jej AS VUT ke schválení, AS VUT přistoupil k hlasování o schválení.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schválil změnu Disciplinárního řádu pro studenty FEKT předloženou dne 21. 4. 
2005. 
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT schválil změnu Disciplinárního řádu pro studenty FEKT předloženou dne 21. 4. 
2005. 
 
Doc. Lhotáková sdělila, že předjednané návrhy změn a nových znění vnitřních předpisů FA a FP budou 
rovněž s připomínkami LK zaslány akademickým senátům FA a FP a rozeslány všem členům AS VUT 
tak, aby mohly být projednány na příštím zasedání senátu.  

Dále doc. Lhotáková informovala, že LK AS VUT požádala JUDr. Králíka o vyjádření týkající se návrhu 
AS FA na možnost zastupování dočasně nezpůsobilých členů AS FA pro výkon této funkce náhradníkem. 
Dle sdělení JUDr. Králíka, které je v souladu s názorem LK, je návrh AS FA v rozporu se Statutem FA, 

 6



 

čl. 12 odst. 1 (členství v akademickém senátu je nezastupitelné). Vyjádření JUDr. Králíka bude přílohou 
č. 3 k zápisu z dnešního zasedání AS VUT.  

Doc. Zbořil  informoval o dopise předsedy AS FSI doc. Martiška, který mu sdělil, že AS FSI přijal 
usnesení, že platný Statut FSI a Volební a jednací řád AS FSI je zcela v souladu s VŠ zákonem 
a platnými předpisy VUT.  

Dále doc. Zbořil upozornil na nové ustanovení čl. 6 odst. 6 Statutu VUT, které vstoupilo v platnost dne 
10. 1. 2005: „Vnitřním předpisem další součásti VUT podle odstavce 1 písm. a), který schvaluje na návrh 
rektora AS VUT, je statut, jehož přílohou je organizační řád“. Projednání vnitřních předpisů dalších 
součástí VUT by mělo proběhnout nejpozději na posledním zasedání senátu dne 11. 10. 2005. 

 Seznámení AS VUT se zástupci FaVU a FP jmenovanými akademickými senáty fakult do volební 
komise VUT a jmenování předsedy volební komise VUT 

Doc. Zbořil připomněl členy volební komise VUT pro volby do AS VUT, kteří byli jmenováni 
akademickými senáty fakult již před minulým zasedáním AS VUT, a informoval senátory o posledních 
dvou členech této komise jmenovaných AS FP a AS FaVU. 

* Volební komise pro volby do AS VUT 
FAST – doc. Ing. Jiří Vala, CSc.  
FSI – Dr. Ing. Michal Jaroš  
FEKT – Soňa Brudná (studentka) 
FIT – Ing. Tomáš Vojnar, Ph.D. 
FA – Ing. Petr Kostiha 
FCH – Ing. Vítězslav Frank 
FP – Ing. Stanislav Škapa, Ph.D. 
FaVU – Ak. Soch. Tamara Buganská 

 
Akademický senát VUT vzal informaci předsedy AS doc. Zbořila na vědomí a dle čl. 3 odst. 3 VJŘ AS 
VUT jednal o předsedovi této komise. Byl podán návrh, aby se předsedkyní volební komise VUT stala 
bývalá předsedkyně této komise z minulých voleb, RNDr. Božena Kábelová. Následovalo hlasování 
o schválení tohoto návrhu. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT jmenuje RNDr. Boženu Kábelovou předsedkyní volební komise VUT.  
Hlasování:  
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů  
Zdržel se hlasování  - 1 hlas 
UAS 6 
Akademický senát VUT jmenuje RNDr. Boženu Kábelovou předsedkyní volební komise VUT.  
 

 Jmenování volební a návrhové komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
Doc. Zbořil rovněž připomněl akademickými senáty fakult navržené členy volební a návrhové komise pro 
volbu kandidáta na jmenování rektorem, které sdělily AS fakult již před minulým zasedáním AS VUT 
a informaci doplnil o dva dodatečně sdělené návrhy na členy komise z FP a FaVU.  
AS VUT souhlasil s předloženými návrhy a jmenoval volební komisi VUT pro volbu kandidáta na 
jmenování rektorem ve složení: 

* Volební a návrhová komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
FAST – Ing. Miroslav Bajer, CSc.  
FSI – doc. Ing. Eva Münsterová, CSc. 
FEKT – Ing. Aleš Prokeš 
FIT – doc. Ing. Jiří Kunovský, CSc.  
FA – doc. Ing. arch. Jaroslav Drápal, CSc.  
FCH – doc. Ing. Ivan Mašek, CSc.  
FP – Ing. Petr Dydowicz, Ph.D. 
Mgr. Rostislav Niederle, Ph.D. 
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AD 10) RŮZNÉ 
 Dr. Krupková navrhla v návaznosti na závěry a opatření uvedené ve Výroční zprávě o hospodaření 

VUT za rok 2004 učinit některé další závěry na úrovni AS VUT (např. SAP, atd.). 
 EK AS VUT požádala předsedu AS doc. Zbořila o zpracování článku do časopisu Události, který by 

informoval akademickou obec VUT o přípravě zpracování Rozpočtu VUT na rok 2005, zejména 
o práci EK na nových tabulkách rozpočtu a o průběhu projednávání a schvalování rozpočtu 
Akademickým senátem VUT. EK přislíbila předsedovi AS VUT maximální pomoc.   

 Dr. Popela sdělil, že EK požádala zastupujícího kvestora o zpracování analýzy mezd tak, aby 
poskytovala reálný pohled na výši příjmů v jejich členění dle zdrojů a dle rozdělení četností příjmů 
s ohledem na možnosti poskytované ekonomickým informačním systémem. Zastupující kvestor sdělil, 
že 1. verze analýzy bude záhy předložena a přislíbil, že následně bude doplněna dle požadavků AS. 
Dále bylo připomenuto, že na jednání EK bylo dohodnuto předložit krátkou analýzu hospodaření za 
rok 2004, srovnávající Rozpočet VUT 2004 s jeho čerpáním. 

 Doc. Zbořil informoval o své účasti na jednání pracovní komise RVŠ – předsedové AS VŠ, která se 
konala dne 27. 4. 2005 v pražském Karolinu. Další pracovní komise se bude konat dne 30. 4. 2005, na 
programu jednání budou „Problémy AS VŠ a jejich řešení“. Vzhledem k tomu, že se doc. Zbořil 
nemůže zúčastnit, požádal členy AS VUT o zastoupení. Účast předběžně přislíbili (a následně ještě 
potvrdí) doc. Dalík a Dr. Popela, SK AS VUT sdělí jméno účastníka dodatečně.  

 Doc. Dalík informoval o úspěšném průběhu voleb do AS FAST.  
 Doc. Zbořil obdržel dne 2. 5. 2005 dopis od vedoucího odboru investic a majetku Ing. Macka, jehož 

přílohou je kopie dopisu AS FA týkající se stanoviska k využívání možnosti architektonických soutěží 
při zabezpečování přípravy investiční výstavby v rámci VUT v Brně – dopis bude předán členům EK 
AS VUT. 

 EK AS VUT na dnešním zasedání před zasedáním senátu v souvislosti s vyhlášeným výběrovým 
řízením na místo kvestora vyjádřila názor, že je velmi důležité, aby se případný adept dobře vyznal 
v ekonomice vysokého školství a maximálně spolupracoval s AS VUT. Názor EK AS VUT bude blíže 
specifikován v zápise z dnešního jednání EK AS VUT. 

 Jednání EK AS VUT se uskuteční dne 17. 5. 2005 ve  13:00 hodin, jednání LK AS VUT se bude konat 
24. 5. 2005 v 9:00 hodin. 

 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 14. června  2005 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
omluven ze zasedání AS VUT z důvodu služební cesty 

                  Ing.  Jaroslav Švec                                                             Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
   předseda Studentské komory AS VUT                                                      předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHY: 

1. Závěry ze 79. zasedání České konference rektorů 
2. Připomínky k Výroční zprávě o činnosti VUT v Brně za rok 2004 
3. Vyjádření JUDr. Králíka týkající se možnosti zastupování dočasně nezpůsobilých členů AS FA 

pro výkon této funkce náhradníkem 
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